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PROTOKÓŁ  Nr XV/12 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 23 listopada  2012 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 9
00 

, a zakończono o godz. 10
50 

Stan Rady   - 14 

Obecnych    - 13 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   8. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               9. Zienczuk Leszek 

3. Góralczyk Eugeniusz             10. Rzepniewski Paweł 

4. Jakimiuk Anatol    11. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               12. Wietoszko Wiesława Teresa 

6. Lasecka Danuta    13. Roszkowski Tomasz 

7. Piotrowska Krystyna                                  

 

Nieobecni radni: Radziwił Agnieszka 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi wsi 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach uczestniczy 13 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali, zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany porządek, 

który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XIV Sesji Rady Gmin 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok XV/96/12 

4. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego   XV/97 /12  

5. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

XV/98 /12 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych XV/99/12 

7. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013   XV/100/12 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych będących 

własnością lub zarządzanych przez Gminę Boćki, udostępnionych dla Operatora i 

Przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z przystanków   XV/101/12 

9. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 
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10. Sprawy różne 

11. Interpelacje i zapytania radnych 

12. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

13. Zamknięcie obrad sesji 
 
Ad pkt 2.  

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XIV Sesji był wyłożony do wglądu na 7 

dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub pytania. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z obrad 

XIV Sesji Rady Gminy „za” – oddano 13 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

Ad pkt 3. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. W planie wydatków budżetowych dokonano 

zmian celem zabezpieczenia środków na prawidłową realizację zadań. Zwiększono środki na 

zakup paliwa w straży pożarnej i dowożeniu uczni do szkoły integracyjnej w Bielsku 

Podlaskim. Zaktualizowano załącznik "Zadania i zakupy inwestycyjne w 2012 roku", 

wykreślono zadanie pn przebudowa drogi Bodaczki - Kolonia Bodaki. Zaktualizowano 

załącznik "Dotacje udzielane w 2012 roku". Zwiększono dotację podmiotową dla GOK na 

bieżącą działalność tj. na remont świetlicy we wsi Bodaczki.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała Nr  XV/96/12 Rady Gminy  Boćki z dnia  23 listopada 2012 roku w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2012 rok  

- podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt 4. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek komisji Rady Gminy w sprawie ustalenia 

stawek podatku od nieruchomości, stawek podatku od środków transportowych oraz 

propozycję obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego z kwoty 75,86 zł/q 

ogłoszonej w komunikacie Prezesa GUS do kwoty 67,00 zł/q. Komisje Rady Gminy wnioskują 

również do naliczenia podatku leśnego przyjąć cenę drewna tartacznego w wysokościach 

ustalonych przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego tj.186.42 zł za 1 m
3 
 drewna. 

W dyskusji sołtysi wsi wypowiadali się, że proponowane stawki podatkowe jak i zarówno cena 

żyta w kwocie 67 zł/q jest wysoka i należy ją obniżyć. Przewodniczący Rady Gminy 

nadmienił, że proponowane stawki podatkowe w gminie Boćki są niższe, niż stawki w 

gminach sąsiednich. Im więcej Rada obniży podatki, tym więcej dla gminy zostanie 

pomniejszona subwencja. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Uchwała Nr  XV/97/12 Rady Gminy  Boćki z dnia  23 listopada 2012 roku w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego  - podjęta większością głosów 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „za” - oddano 11 głosów,  „przeciw” - 1 głos,  

„wstrzymał się” – 1 głos. 

Ad pkt 5.  
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Przewodniczący Rady odczytał projekt chwały z następującą propozycją stawek podatków: 

1)  od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,88 zł od 1 m
2
 powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni    wodnych - 

4,51 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,45 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 

2)  od budynków lub ich części 

a) mieszkalnych - 0,55 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 

22,82 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,65 zł od 1 m powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,63 

zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 6,50 zł od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej 

3)   od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7  ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

Uchwała Nr  XV/98/12   Rady Gminy Boćki  z dnia   23 listopada 2012 roku w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   -   podjęta jednogłośnie  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,   -  „za’ oddano 13 głosów 

Ad pkt 6.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, powiedział że obecnie obowiązujące w 2012 roku 

roczne stawki podatku od środków transportowych zostały przeliczone i  zwiększone o 4%. 

Zapytał czy są pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XV/99/12 Rady Gminy Boćki z dnia 23 listopada 2012r. w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. – podjęta jednogłośnie 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,   -  „za’ oddano 13 głosów 

Ad pkt 7 

Sekretarz Gminy poinformował, że celem Programu jest efektywne wykorzystanie społecznej 

aktywności w zaspokajaniu zbiorowych potrzeb mieszkańców Gminy i umacnianie partnerstwa 

między samorządem a organizacjami pozarządowymi. Program realizowany będzie 

poprzez udzielanie pomocy w pozyskiwaniu przez organizacje pozarządowe środków 

finansowych z innych źródeł niż budżet Gminy, poprzez udzielanie organizacjom 

pozarządowym wsparcia pozafinansowego (użyczenia sprzętu, udostępnienie lokalu, poprzez 
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prowadzenie wspólnych przedsięwzięć i przez  wzajemne informowanie się o planowanych 

kierunkach działalności. Współpraca z organizacjami pozarządowymi odbywać się będzie w 

różnych formach, a mianowicie w formie zlecania organizacjom pozarządowym realizacji 

zadań publicznych na zasadach określonych w ustawie, wzajemnego informowania się 

o planowanych kierunkach działalności,  konsultowania projektów aktów normatywnych 

w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji oraz konsultowania 

projektów aktów normatywnych dotyczących sfery zadań publicznych. W projekcie budżetu 

gminy na 2013 rok na realizację Programu zaplanowano środki finansowe w wysokości 30 tys 

zł. Gdyby w trakcie roku budżetowego, organizacje pozarządowe lub podmioty prowadzące 

działalność pożytku publicznego z własnej inicjatywy złożyły oferty realizacji zadań 

publicznych, wówczas w miarę możliwości finansowych środki mogą być zwiększone na 

realizację tegoż Programu. 

Pytań w tym temacie nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr XV/100/12 Rady Gminy Boćki  z dnia 23 listopada2012 r w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2013  - podjęta jednogłośnie 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,   -  „za’ oddano 13 głosów 

Ad pkt. 8 

W tym temacie głos zabrał Sekretarz Gminy. Poinformował, że ustawa o publicznym 

transporcie zbiorowym nakazuje gminom podjąć uchwałę w sprawie określenia  przystanków 

komunikacyjnych będących własnością lub zarządzanych przez gminę, a udostępnianych  

operatorom bądź przewoźnikom wykonującym regularne przewozy osób w publicznym 

transporcie drogowym. Takich przystanków jest 13 na 9 gminnych drogach. W miejscowości 

Boćki dwa przystanki tj przy Zespole Szkół i przy skrzyżowaniu ulicy Bielskiej i Brańskiej, 

Kolonia Boćki, wieś Pasieka, Kolonia Jakubowskie, wieś Skalimowo, wieś Żołoćki, wieś 

Sielc, wieś Siekluki, wieś Piotrowo Krzywokoły, wieś Bystre, wieś Wygonowo i Kolonia 

Wygonowo. 

Należy również ustalić regulamin korzystania z tych przystanków. W regulaminie, który 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszej uchwały określone są warunki i zasady korzystania z w/w 

przystanków komunikacyjnych. Ważnym i niezbędnym warunkiem do korzystania z przystanków 

komunikacyjnych jest między innymi posiadanie zgody Wójta Gminy Boćki. Operatorzy i przewoźnicy 

mają obowiązek podania do publicznej wiadomości rozkładu jazdy. 

Pytań nie zgłoszono. 

Uchwała NR XV / 101 /12 Rady Gminy Boćki z dnia 23 listopada 2012 r  w sprawie                                                                                                                     

określenia przystanków komunikacyjnych będących własnością lub zarządzanych przez Gminę 

Boćki , udostępnionych dla  Operatorów i Przewoźników  oraz warunków i zasad korzystania z  

tych przystanków 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,   -  „za’ oddano 13 głosów 

Ad pkt 9. 

Realizację projektów uchwał omówił Wójt. Poinformował że podpisał już umowę na budowę 

oczyszczalni przydomowych i obecnie przystąpiono do podpisywania umów z mieszkańcami. 

Wnoszone są już wpłaty na budowę. Termin realizacji inwestycji do 30 października 2013 roku. Z 

pytaniami w tej sprawie można zwracać się do Pani Kruszewskiej Moniki, pokój nr 20 w 

Urzędzie Gminy. W tym samym pokoju można zapisywać się na usunięcie azbestu. Obecnie 

przygotowywane są projekty uchwał dotyczące utrzymania porządku i czystości na terenie gminy.  
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Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły prosił o wyjaśnienie jak długo trzeba będzie płacić do gminy za 

oczyszczalnie przydomowe i kto będzie je wypróżniał. 

Pan Wójt odpowiedział, że płacić trzeba będzie przez czas funkcjonowania oczyszczalni, a 

usuwanie szamba będzie leżało w gestii właściciela, nieczystości można będzie przywozić do 

oczyszczalni w Boćkach. 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała, czy osoby bezrobotne mogą skorzystać z dofinansowania z 

Urzędu Pracy na otwarcie działalności gospodarczej w zakresie zdejmowania  eternitu. 

Pan Wójt odpowiedział, że tak, mogą składać wnioski.  

 

Ad pkt 10. 

Pan Sekretarz zapoznał zebranych z pismem Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej 

w Bockach w sprawie opieki nad osobami samotnymi potrzebującymi pomocy. Zwrócił się z 

apelem do sołtysów i radnych , żeby w związku ze zbliżającą się zimą i nadchodzącymi mrozami 

dokonali rozeznania w swoich wsiach czy nie ma osób samotnych i potrzebujących opieki. Gdyby 

takowe potrzeby wystąpiły należy to zgłosić do GOPS lub Urzędu Gminy. 

Ad pkt 11 i 12. 

Pani Łukaszuk Barbara sołtys wsi Boćki zapytała, czy budowa chodnika na ulicy Bielskiej została 

już zakończona, czy będzie dalszy ciąg budowy i dlaczego ustawiono słupki na wyjazdach z ulicy 

Placu Armii Krajowej. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie kontynuowana dalsza budowa chodnika przy ulicy Bielskiej, a 

słupki ustawił Krajowy Zarząd Dróg, gdyż uznał że w bliskiej odległości od siebie jest za dużo 

wjazdów na drogę krajową. 

Pani Stanisława Rybałtowska sołtys wsi Wandalin mówiła, że w Boćkach budują chodniki, a u 

nich we wsi nie ma dobrej drogi, ani światła ulicznego. 

Pani Krystyna Piotrowska wypowiadała się, że w parku jest brudno i należy posprzątać. 

Sołtys wsi Siedlece i Pasieka prosili o ustawienie wiaty i słupka PKS na przystanku.  

Pan Wójt odpowiedział, że jedna droga jest powiatowa, a druga krajowa i porozmawia z  

Dyrekcją Dróg odnośnie ustawienia wiat. 

Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły wypowiadał się, że mieszkańcy innych wsi nie są powiadamiani 

o terminach zebrań dotyczących prowadzonego scalania gruntów we wsi Siekluki, pomimo tego, 

że są właścicielami gruntów położonych w obrębie wsi Siekluki i chcieli by brać udział w 

zebraniach. Zapytał również do kogo należy utrzymanie porządku na przystanku PKS Piotrowo 

Krzywokoły, ponieważ jest brudno i nikt tam nie sprząta. 

Pan Wójt odpowiedział, że utrzymanie czystości pasów dróg krajowych należy do Krajowej 

Dyrekcji Dróg. Pani Sołtys wsi Siekluki odpowiedziała, żeby zainteresowani sołtysi podali swoje 

telefony i jak będzie zebranie to ich powiadomi . 

Sołtys wsi Pasieka informował, że we wsi przy drodze jest wysoka sucha trawa, zimą będzie 

zatrzymywała śnieg. 

Pan Wójt odpowiedział, że trawę wykosi Zarząd Dróg. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Po wyczerpaniu porządku przewodniczący zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 


